

Koller Auktionen - Lot 1098*

A172 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 26 March 2015, 01.30 PM



LONGCASE CLOCK "A EQUATION DU TEMPS", Louis XV, the dial and movement signed FERDINAND BERTHOUD (Ferdinand Berthoud, Planchement 1717-1802 Groslay), the case probably by F. LIEUTAUD (Balthazar Lieutaud, maître 1749), Paris ca. 1750/60. Purpleheart and amaranth, in veneer and inlaid "en papillon". Silver-plated brass dial ring with hours in Roman numerals and minutes in Arabic numerals, year disk for month and date display, signs of the zodiac, and time equation. Small disk indicating the seconds and the position of the sun. 4 parcel-gilt hands. Fine movement "à complication". Rare second compensation pendulum with temperature indication. Bronze mounts and applications. Case slightly faded. H with base 211 cm. Provenance: - from a private collection, Geneva. - Auction Koller Zurich, 16 June 1993 (Lot No. 1235). - from a private collection, the Netherlands. - Auction Koller Zurich,

Koller Auktionen - Lot 1098*

A172 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 26 March 2015, 01.30 PM

20 March 1997 (Lot No. 571). - from a German collection.

Louis XV, das Zifferblatt und Werk sign. FERDINAND BERTHOUD (Ferdinand Berthoud, Planchement 1727-1807 Groslay), das Gehäuse wohl von F. LIEUTAUD (Balthazar Lieutaud, Meister 1749), Paris um 1750/60.

Veilchenholz und Amaranth gefriert sowie "en papillon" eingelegt. Geschweiffter Korpus mit vorkragendem und abgerundetem Kranz sowie geschweift ausgeschnittener Pendelvitrine auf profiliertem Sockel. Versilberter Messingzifferring mit römischen Stunden- und arabischen Minutenzahlen sowie Jahresscheibe für Monats- und Datumanzeige, Zodiak, Zeitäquation. Kleine Scheibe für die Sekunden- und Sonnenstandszeiger. 4 teils vergoldete Zeiger. Feines Werk "à complication" mit Scherengang. Schlagwerk mit Gewichtsantrieb. Seltener Sekunden-Kompensationspendel mit Temperaturanzeige. Flaschenzug-Seilrollenantrieb mit Darmsaiten. Bronzebeschläge und -applikationen. Gehäuse etwas ausgebleicht. H mit Sockel 211 cm.

[CatItem.ArtText.Text502]

CHF 120 000 / 180 000

€ 123 710 / 185 570

Koller Auktionen - Lot 1098*

A172 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 26 March 2015, 01.30 PM



Koller Auktionen - Lot 1098*

A172 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 26 March 2015, 01.30 PM



Koller Auktionen - Lot 1098*

A172 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 26 March 2015, 01.30 PM



Koller Auktionen - Lot 1098*

A172 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 26 March 2015, 01.30 PM



Koller Auktionen - Lot 1098*

A172 Furniture, Porcelain & Decoration - Thursday 26 March 2015, 01.30 PM

